
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 28. juni 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 332
En lang række af landets lystbådehavne beretter om, at de holder lukket - eller kun delvist 
åbent – hen over sommeren som en direkte konsekvens af de store skadesomkostninger 
som følge af stormfloden i efteråret 2023 jf. artiklen ”Flere danske lystbådehavne tvunget 
til at holde lukket over sommeren”, der blev bragt på nyheder.tv2.dk den 21. juni 2024. 
Der er hertil eksempler på, at skaderne var så omfangsrige på havnene, at det er vurde-
ret til at tage mere end 20 år at betale for en reetablering i forhold til havnenes overskud. 
Er det ministerens vurdering, at de danske lystbådehavne vil kunne fremtidssikres, hvis 
de i fremtiden vil blive dækket af stormflodsordningen? Og er det ministerens holdning, 
hvis danske lystbådehavne i fremtiden ikke kan dækkes af stormflodsordningen, så er det 
havnenes eget problem, som ministeren og regeringen ikke anser som vigtigt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Mette Abildgaard 
(KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mette.Abildgaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Louise Elholm
formand
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